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Onderwerp 
Evaluatie buurtbudget 2021-2022 voor de vier wijken Venlo centrum Noord, Venlo oost-zuid, 
Klingerberg en Op de Heide. 

Kennisnemen van 
In de bijlage treft U de evaluatie ter kennisname aan van het buurtbudgetproces dat in de vier 
wijken Venlo centrum-noord, Venlo oost-zuid, Klingerberg en Op de Heide in 2021-2022 heeft 
gelopen. Daarin zijn een aantal conclusies en aanbevelingen opgenomen die wij hebben 
overgenomen. De belangrijkste is dat er in de periode 2024-2025 geen nieuwe 
buurtbudgetprocessen worden gestart. Deze periode wordt gebruikt om aan de lopende 
doorontwikkeling van het wijkgericht werken, waarbij het beleidskader burgerbetrokkenheid een 
van de uitgangspunten is, verdere vorm en inhoud te geven. Hierbij behoren ook de instrumenten 
die wij inzetten voor het wijkgericht werken, waaronder het buurtbudget. In de tussenliggende 
periode kunnen projecten en initiatieven uit de wijken financieel gefaciliteerd worden onder 
andere uit het door uw raad beschikbaar gestelde budget van€ 400.000,00 per jaar voor de 
periode 2023 tot en met 2025 en het SAM fonds. 

Aanleiding van 
De evaluatie is in ons College op 6 maart 2024 besproken en de aanbevelingen en conclusies 
hebben wij overgenomen. Hiervoor verwijzen wij u naar de bijlage. 

Kernboodschap 
In de periode 2021-2022 heeft er in de vier wijken Venlo centrum noord, Venlo oost-zuid, 
Klingerberg en Op de Heide een buurtbudgetproces gelopen. Deze evaluatie gaat over dit proces 
in deze wijken. In de Vastenavondkamp heeft ook zo'n proces plaatsgevonden. Dit wordt apart 
geëvalueerd vanwege de bijzondere status van deze wijk. 
De methodiek buurtbudget is een van de pijlers onder het wijkgericht werken. De kern van de 
methodiek is dat bewoners in onderling gesprek (dialoog en delibereren) én in consensus zelf 
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bepalen wat zij belangrijk vinden voor hun wijk en de keuzes maken voor projecten en initiatieven 
die hierbij passen. 

De conclusie is dat deze methodiek in de praktijk heel goed werkt. De bewoners die hebben 
meegedaan ervaren vrijwel unaniem dat zij echt aan zet zijn geweest om inhoudelijke keuzes te 
maken. Daarmee ontstaan nieuwe verbindingen en netwerken in de wijk en kan geconcludeerd 
worden dat bewoners -als ze er zelf over gaan- heel zorgvuldig omgaan met het te besteden 
budget. Het levert een waardevolle bijdrage aan het wijkgericht werken en de ontwikkeling van 
vitale gemeenschappen. 

Het proces levert ook de nodige aandachts- c.q. verbeterpunten op. Middels een sterkte-zwakte 
analyse zijn deze in beeld gebracht. 
De conclusie hieruit is dat we een solidere basis moeten bouwen om het instrument buurtbudget 
goed te kunnen blijven inzetten. Met name het inzichtelijk maken van de geldstromen die naar de 
wijken gaan, het eventueel samenvoegen daarvan c.q. ontschotten van deze budgetten is nodig. 
Het doorlopen van een buurtbudgetproces vraagt ook het nodige van de ambtelijke organisatie. 
Zowel in voorbereiding, begeleiding en uitvoering van het proces en de uitvoering van projecten. 
Bewoners willen en kunnen veel zelf, maar professionele ondersteuning wordt daarbij als 
wenselijk ervaren. Een betere inbedding in de organisatie is derhalve nodig. 

Het bovenstaande vraagt om hier zorgvuldig tijd en aandacht aan te besteden. Die ruimte is er 
ook omdat we op tot en met 2025 extra middelen beschikbaar hebben die worden ingezet om 
projecten en initiatieven in de wijken te realiseren. Het betreft hier het budget van€ 400.000,00 
per jaar voor een periode van 3 jaren (2023 tot en met 2025) dat uw raad beschikbaar heeft 
gesteld voor zogenaamde micro-initiatieven. Daarnaast zijn er nog andere geldstromen 
beschikbaar die op wijkniveau worden ingezet (o.a. het SAM fonds). Kortom de wijken worden op 
dit moment adequaat bediend als het gaat om de inzet van middelen. 

Het bovenstaande leidt tot de conclusie dat in de komende periode 2024 tot en met 2025 geen 
nieuwe buurtbudgetprocessen worden gestart en dat deze tijd wordt gebruikt om een solide basis 
te bouwen voor het wijkgericht werken en de daarbij behorende instrumenten, waartoe ook het 
buurtbudget behoort. Dit proces loopt reeds volop en bouwt ook voort op het beleidskader 
burgerbetrokkenheid. 

Communicatie 
Zoals uit de evaluatie blijkt zijn betrokkenen positief over het buurtbudget en de methodiek die 
daaraan ten grondslag ligt. Er zijn wel verbeteringen nodig die in de aanbevelingen en conclusies 
zijn genoemd en die wij hebben overgenomen. Via de netwerken in de wijken, met name de wijk 
en dorpsraden, zullen deze ook expliciet besproken worden, alsmede het gegeven dat er voor de 
komende periode 2024 tot en met 2025 geen nieuwe buurtbudgetprocessen zullen worden 
gestart. Er zijn verder geen aanvullende communicatieacties aan de orde. 

Vervolgprocedure raad 

105505 2 



Raadsinformatiebrief 

Omtrent de voortgang van de verdere doorontwikkeling van het wijkgericht werken zullen wij u 
regelmatig op de hoogte brengen, onder ander door middel van raadsinformatiebrieven. 

de secretaris de burgemeester 

Evaluatie buurtbudget 2021-2022 
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